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Referat fra Lokalt Uddannelses Udvalg – Bygningsmaler 
 
 
Dato: Den 13. november 2023 kl. 9.00 – 12.00 
Sted: TEC Gladsaxe, mødelokale 1.006 
 
 
Deltagere: Danske Malermestre 
  Jakob Jørgensen (JJ) 
  Niels Koch (NK) 

Marianne Hansen (MH) 
 
  Malernes Fagforening 

Mette Juul Romme (MJR) 
Jan Bredahl (JB) 
Tine Larsen (TL) 
Danny Pedersen (DP) 
 
TEC 
René Dyrby Carlson (RDC) 

  Torben Valsgard (TAV) 
  Anne Stenersen Hansen (ASH) 
 
Afbud:  Britt E Christiansen (BEC) 

 
 

Dagsorden: 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
2. Orientering fra formanden 
3. Orientering fra udvalget 
4. Orientering fra TEC 

• Skoleoplæring 

• EUD-sekretariatet 
5. Uddannelsens opbygning 
6. Opfølgning på ophævelser af uddannelsesaftaler 
7. Eventuelt 

 
 
 

1. Godkendelse og opfølgning af referat fra sidste møde 
 
Referatet blev godkendt.  
 
 

2. Orientering fra formanden 
 
JJ 
Er i gang med at klargøre plader til svendeprøver, lærlingene må nu gerne spartle pladen lige så meget 
de vil. Der er stor forskel på om det er spånplader eller MDF-plader. TAV efterspurgte de nye 
retningslinjer, dem har skolen ikke modtaget endnu. 
 
Kulturnat arrangement i Moltkes Palæ gik rigtig godt, Maria og de to lærlinge var gode til at holde fast i 
de besøgende. Stor succes og mange besøgende. NK orienterede om at Malerlauget i Århus vil kopiere 
eventet. Fagforeningen vil også gerne deltage aktivt i arrangementet. 
 
Har tre hold svendeprøver fra nu og frem til december. Der er en gravid elev, som går sammen med en 
anden elev. TAV gjorde opmærksom på, at administrationen har haft lidt udfordringer med MFFU, der 
ikke er enig i måde hvorpå eleverne er blevet delt op på de to svendeprøvehold. Der er opbakning fra 
udvalget til at gøre det som skolen har gjort i dette tilfælde. 
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Bygningsbevaringsuddannelsen i AMU-regi er der møde om senere i november. Vil gerne have, at 
deltagerne får udstedt et bevis når kursusrækken er gennemført. Beviset skal ad udseende være lige så 
pænt som svendebrevet, det skal have betydning i branchen. 
 
Karaktergivning på hovedforløbene blev drøftet, det virker underligt at eleverne på H1 og H2 får så høje 
karakterer. RDC gjorde opmærksom på, at hvis man gør niveauet højere stiger frafaldet også. 
MH spurgte om ikke skolen kan kontakte de elever der falder fra på hovedforløbet? RDC fortalte, at det 
er forsøgt men eleverne vender ikke tilbage. TAV orienterede om, hvordan karaktergivningen på 
hovedforløbene er opbygget. MH fortalte om svendenes udfordringer med nogle af lærlingene. 
Håndtering af elever med diagnoser og andre udfordringer blev drøftet.  
RDC vil invitere til møde med læringskonsulenterne, det ville være godt hvis der kunne tildeles midler 
og hjælp til uddannelsen.  
 
MH oplever ofte, at eleverne ringer i sidste øjeblik for at få en praktikplads. TAV fortalte, at de stærke 
elever får praktikpladser hurtigt. Alle eleverne bliver bedt om at kontakte praktikpladser i god tid. 
JJ fortalte om de udfordringer han og MJR møder ved godkendelse af virksomheder. 
RDC – lærerne på GF2 kan godt hjælpe eleverne med hvad de skal spørge ind til når de søger 
læreplads og praktikplads.  
Der kunne evt. komme mestre ud på GF2, så eleverne tidligt møder en virksomhed. MH, NK og JJ kan 
kontaktes omkring dette. 
RDC vil gerne have en GF2-underviser med på næste møde, så dialogen kan tages direkte. 
 

 
3. Orientering fra udvalget 

 
MJR 
- 64 ledige, ikke voldsomt, men det er stigende 
 
MH foreslog, at eleverne bliver ringet op 2 uger efter de er startet i en virksomhed og spurgt om det går 
godt. ASH orienterede om hvordan eleverne bliver hjulpet til at finde en læreplads, også når eleverne 
har det svært på en nuværende læreplads. 
 
 

4. Orientering fra TEC 
 
RDC 
- Startede 18 elever op på GF2 i oktober, 9 af dem har bekræftede diagnoser. Derudover har flere af 

de øvrige andre udfordringer på forskellige niveauer. Der er fokus på, hvordan man får fastholdt 
flere elever i uddannelsen. Der er også politisk fokus på at få flere elever på erhvervsuddannelser 

- 27. november kommer der en udsendelse på TV2 omkring racediskrimination, denne tager 
udgangspunkt i en sag på skolens elektrikerafdeling 

 
 
TAV 
- Efteruddannelse 

o Der er enkelte ledige pladser på holdene til foråret 
o To store virksomheder har reserveret en stor del af pladserne 
o På mødet den 22. november kan ekstra udbud drøftes 

- Til sommer vil der også være et ekstra svendeprøvehold 
- Måske LUU kunne være censor på GF2? TAV forklarede, at eleverne ikke ”bare” kan stoppes efter 

de har indgået uddannelsesaftale 
 
 

TEC Skoleoplæring (SOP)  
- Der er pt. 10 elever tilknyttet SOP  

o Det er typisk elever der har haft korttidsaftaler der kommer i SOP mellem to aftaler 
o Flere af dem er kun i SOP kortvarigt 

 
 
EUD-sekretariatet v/ASH 
- Status på augusthold, 24 elever pt. 
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o Nogle få har læreplads 
o Halvdelen har lovning på en praktikplads 
o Tre har efter praktik meddelt at de ikke ønsker at blive bygningsmaler, men de vil dog 

færdiggøre deres GF2 
- Status på oktoberhold, 19 elever pt. 

o Et par stykker har læreplads 
 
 

5. Uddannelsens opbygning 
 
TAV viste og gennemgik opbygningen af uddannelsen. 
 
TAV skal udarbejde en beskrivelse af praktikum til mestrene som er lettere at forstå. 
 
Indhold i praktikumopgaverne skal drøftes med fagligt udvalg, det er ikke skolen der har besluttet 
indholdet. 
TAV viste hvad der vises til eleverne omkring praktikum, beskrivelsen sendes ud med referatet. 
 
 

6. Opfølgning på ophævelse af uddannelsesaftaler 
 
Er drøftet under tidligere punkt. 
 
 

7. Eventuelt 
 
RDC 
Skolens område er nu en stor byggeplads, derfor er der særlige parkeringsforhold pt.. MRY sender info 
ud inden næste møde. 

 
 

 
Mødedatoer for 2024: 
26. februar, kl. 8-11 
19. juni, kl. 9-13 
26. august kl. 8-11 
18. november, kl. 8-11 
 
Punkter til kommende møde: 

-  
 
Der startes med en drøftelse med eleverne på et grund- eller hovedforløb på hvert andet møde fremadrettet. 
 


